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ZÁPISNICA 
z 10. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 05.08.2015 
 
 
PROGRAM 
1. Otvorenie 
2. Informácia o výsledku kontroly hospodárenia samosprávnych krajov v Košickom 

samosprávnom kraji vykonanej Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky 
a o prijatých opatreniach na odstránenie zistených nedostatkov 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2015 
4. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2015 
5. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického                  

samosprávneho kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického                   
samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 
a doplnkov 

6. Správa o napĺňaní priorít a cieľov aktualizovanej Národnej stratégie regionálneho rozvoja 
za rok 2014  

7. Informácia o aktuálnej činnosti referátu ÚP a ŽP v oblasti územného plánovania  
8. Záver. 
 
K bodu č. 1 
Otvorenie 
 
Vyjadrenie: 
Predsedu komisie z dôvodu ospravedlnenej neúčasti zastupovala podpredsedkyňa komisie 
PhDr. Jana Cibereová. V úvode zasadnutia privítala členov komisie a pozvaných hostí. 
Konštatovala, že na zasadnutí bolo prítomných 15 členov – komisia bola uznášaniaschopná.  
 
Uznesenie č. 16/2015: 
Komisia schválila program zasadnutia komisie.  
 
Hlasovanie č. 1: 
Prítomní:     15  
Za:         15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 



K bodu č. 2  
Informácia o výsledku kontroly hospodárenia samosprávnych krajov v Košickom 
samosprávnom kraji vykonanej Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky 
a o prijatých opatreniach na odstránenie zistených nedostatkov 
 
Vyjadrenie: 
Hlavný kontrolór Ing. Ľubomír Hudák informoval o výsledku kontroly hospodárenia 
v Košickom samosprávnom kraji vykonanej Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej 
republiky a vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová o prijatých opatreniach na 
odstránenie zistených nedostatkov. Predmetom kontroly bol rozpočet a výsledky 
rozpočtového hospodárenia vyššieho územného celku, hospodárenie s verejnými 
prostriedkami, nakladanie s majetkom vyššieho územného celku, spoľahlivosť vnútorného 
kontrolného systému a plnenie opatrení z predchádzajúcej kontroly NKÚ SR. Voči 
kontrolovanému subjektu neboli uložené žiadne finančné sankcie. NKÚ SR predložil 
kontrolovanému subjektu odporúčania na odstránenie nedostatkov zistených počas kontroly. 
Správa o splnení, resp. plnení prijatých opatrení na odstránenie zistených nedostatkov bude 
predložená predsedovi Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky v termíne                       
do 31.10.2015.           
                               
Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
 
Uznesenie č. 17/2015: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.    
   
Hlasovanie č. 2: 
Prítomní: 15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 3  
Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2015 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Mária Karafová informovala o plnení rozpočtu KSK na základe výsledkov hospodárenia 
KSK k 30.6.2015. Zamerala sa na plnenie bežných príjmov, kapitálových príjmov, príjmové 
a finančné operácie, čerpanie rozpočtu výdavkov a výdavkové finančné operácie. Plnenie 
bežných príjmov za 1. polrok 2015 predstavuje 51,23 %  z rozpočtu, kapitálových príjmov 
16,17 % z rozpočtu. Celkové výdavky boli v prvom polroku 2015 vyčerpané na 41,88 % 
z rozpočtu. Vo výdavkových finančných operáciách bola realizovaná splátka úveru na 
financovanie projektov z fondov EÚ vo výške takmer 3 mil. € a pre Európsku investičnú 
banku vo výške 905 368 €. 
 
Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
 
Uznesenie č. 18/2015: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  
 



Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 4  
Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2015 
 
Vyjadrenie: 
Vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová informovala o návrhu zvýšenia bežných príjmov 
a výdavkov, zníženie kapitálových príjmov a zvýšenie kapitálových výdavkov a zvýšenie 
príjmových a výdavkových finančných operácií.  Pripomenula, že v 4. úprave rozpočtu KSK 
v roku 2015 sú premietnuté úpravy vyplývajúce z daňových príjmov, nedaňových príjmov, z 
dotácií zo štátneho rozpočtu, z grantov na projekty z fondov EÚ, zo zvýšenia úveru na 
financovanie projektov z fondov EÚ a ŠR, a pod.  
                               
Diskusia:    
PhDr. Jana Cibereová sa opýtala, či je úver krátkodobý. Ing. Mária Karafová to v odpovedi 
potvrdila.  
 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
 
Uznesenie č. 19/2015: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle 
uznesenia.  
 
Hlasovanie č. 4: 
Prítomní:     15 
Za: 15      
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 5 
Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického                  
samosprávneho kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického                   
samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 
a doplnkov 
 
Ing. Mária Karafová informovala o poskytnutých dotáciách 43 žiadateľom a zdôvodnila 
zamietnutie 24 žiadostí. Suma vyčlenená v rozpočte KSK na rok 2015 na dotácie predstavuje 
čiastku 260 000 €, z toho na dotácie do 3300 €  130 000 €. Celková výška poskytnutých dotácií 
od začiatku roka 2015 na základe rozhodnutia predsedu Košického samosprávneho kraja je 69 800 €. 
 
Diskusia:    
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
 
Uznesenie č. 20/2015: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  
 



Hlasovanie č. 5: 
Prítomní:     15 
Za: 15  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 6 
Správa o napĺňaní priorít a cieľov aktualizovanej Národnej stratégie regionálneho 
rozvoja za rok 2014  
 
Vyjadrenie: 
Ing. Imrich Fülöp, vedúci odboru RRÚPaŽP informoval, že podľa zákona č. 539/2008 Z.z. 
o podpore regionálneho rozvoja §11 ods. c) VÚC vo svojej pôsobnosti na účely podpory 
regionálneho rozvoja každoročne do 30. júna zasiela ministerstvu správu o napĺňaní priorít a 
cieľov Národnej stratégie regionálneho rozvoja. Správa o napĺňaní priorít a cieľov národnej 
stratégie regionálneho rozvoja, spracovaná na základe podkladov z verejne dostupných 
databáz, poskytuje vhodnú spätnú väzbu o aktuálnom stave vo vybraných oblastiach 
regionálneho rozvoja v Košickom kraji. Ing. Imrich Fülöp sa zameral predovšetkým 
na oblasti: demografia, trh práce a sociálne štatistiky, školstvo, kultúra, zdravotníctvo, 
domový fond, ekonomika a doprava, cestovný ruch, ekonomika a životné prostredie.    
 
Diskusia:    
Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojil Ing. István Zachariaš, boli údaje v tabuľke 
o infraštruktúre, týkajúce sa dĺžky prevádzkovaných železničných tratí.   
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
 
Uznesenie č. 21/2015: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  
 
Hlasovanie č. 6: 
Prítomní:     15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 7 
Informácia o aktuálnej činnosti referátu ÚP a ŽP v oblasti územného plánovania  
 
Vyjadrenie: 
Ing. arch. Anna Soročinová informovala o aktuálnej činnosti v oblasti územného plánovania 
za obdobie od januára 2015 doteraz.  
1. Obsah činnosti referátu územného plánovania: 
- spracovanie 27 stanovísk k územným plánom miest a obcí v rôznych etapách procesu 

prerokovania a 7 interných listov pre odbor majetkovoprávny 
- ďalšie úlohy v sledovanom období:  

- doplnenie výberu obcí v Košickom kraji vhodných pre vidiecku turistiku  
- vytypovanie historických parkov vhodných pre program cezhraničnej spolupráce 
- vypracovanie Oznámenia o strategickom dokumente Regionálna integrovaná územná 

stratégia KSK a opisu predmetu pre verejné obstarávanie na spracovanie Správy SEA.   
 



2.  Stručný popis predmetu riešenia predložených územných plánov.  
V súčasnosti aktuálnymi témami sú v územných plánoch predovšetkým návrhy 
protipovodňových opatrení, zdokumentovanie zosuvných území, zmeny funkčných plôch, 
nové športovorekreačné plochy, dopravné zariadenia a tiež zosúladenie dokumentácií obcí 
s platnou nadradenou územoplánovacou dokumentáciou ÚPN VÚC Košický kraj.  

 
3. Informácia o poskytnutých dotáciách na spracovanie územnoplánovacích dokumentácií.       

Podľa zákona č. 226/2011 Z.z. o poskytovaní dotácií na spracovanie územnoplánovacej 
dokumentácie obcí MDVaRR SR Rozhodnutím č.61/2015 poskytne v roku 2015 dotácie 
16 obciam Košického kraja (z celkového počtu 98 obcí Slovenska, ktorým boli dotácie 
poskytnuté) v celkovej výške 129 499 € pre obce KSK.   

 
Na záver pripomenula možnosť požiadať dotácie na spracovanie ÚPD každoročne najneskôr 
do konca februára a vysvetlila podmienky poskytovania dotácií podľa zákona č. 226/2011 
Z.z. o poskytovaní dotácií na spracovanie územnoplánovacej dokumentácie.  
 
Diskusia: 
K informácii o aktuálnej činnosti referátu ÚP a ŽP v oblasti územného plánovania nemali 
členovia komisie pripomienky, zmeny ani doplnenia.  
 
Predmetom diskusie boli nasledovné témy: 
1. Problematika lovu rýb na Zemplínskej šírave. 
MVDr. Boleslav Lešo, PhD.  opätovne pripomenul nedoriešený problém s lovom rýb na 
Zemplínskej šírave a nedávny incident - predbežné zadržanie profesora Užhorodskej 
univerzity a jeho následné vyhostenie zo Slovenska kvôli porušeniu doteraz platného režimu 
i napriek tomu, že mal rybársky lístok a o režime „chyť a pusť“ nevedel.  
 
2. Nedostatok vody a problémy v poľnohospodárstve. 
Ing. Jozef Horváth upozornil na vážny deficit vody a problémy zavlažovania 
v poľnohospodárstve. Ing. Igor Petrik informoval o aktuálnych výzvach na obnovu meliorácií. 
RNDr. Ján Hecl, PhD. doplnil, že sa plánuje sfunkčnenie hydromelioračných kanálov.   
Vedúci referátu ÚP a ŽP Ing. Oliver Kovács konštatoval, že priame financovanie 
zavlažovania z úrovne KSK je problematické, ale z dotačného systému LIFE napr. 
Spoločnosť pre ochranu vtákov v súčasnosti pripravuje obnovu mokradí v CHVÚ 
Medzibodrožie, čoho súčasťou je aj oprava stavidiel, čistenie kanálov a zanesených rybníkov 
na Medzibodroží v katastrálnom území obcí Boťany, Vojka, Rad, Svätá Mária, Somotor, 
Zemplín, Ladmovce.  
 
K bodu č. 8   
Záver 
Členovia komisie sa dohodli na termíne najbližšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

dňa 30. 09. 2015 (streda) o 13:30 hod. 
 

Podpredsedkyňa komisie na záver všetkým poďakovala za účasť a ukončila rokovanie.  
 

...................................................... 
Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 
Gejza Sačko 

predseda komisie 
v. z. PhDr. Jana Cibereová 

 


